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Pokud chtějí blokovat vládní budovy, budeme jednat.
Šéf policie vyslal od Moravce vzkaz

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pokud-chteji-blokovat-vladni-budovy-budeme-jednat-Sef-policie-vyslal-od-
Moravce-vzkaz-733169

26.03.2023 14:48 | On-line

Hostem druhé hodiny Otázek Václava Moravce byl policejní

prezident Martin Vondrášek. Vyjádřil se k incidentu na

Václavském náměstí, přesněji řečeno k útoku na Národní

muzeum, k němuž přistoupila část demonstrantů.

Vondrášek zdůraznil, že policisté u Národního muzea

jednali správně. Zadrželi tehdy asi 20 lidí a se sedmi z nich

už prý byly zahájeny úkony nutné pro trestní řízení.

Policejní prezident zmínil také děkana VŠE Miroslava

Ševčíka a pár slov řekl i k útoku na auto s ukrajinskou SPZ

u muzea.

Sdílej

Foto: Hans Štembera 

Popisek: Martin Vondrášek

Policejní prezident Moravcovi sdělil, že už má výsledky

vnitřní kontroly řešení incidentu před Národním muzeem.
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„V tuto chvíli mohu poznamenat, že za mě si pražští policisté počínali

v souladu se zákonem. Ale pokud jde o to jedno kolující video, tak na

to je vždy těžké reagovat, protože krokům policie předchází nějaké

protiprávní jednání, výzvy policie, neuposlechnutí výzev a poté

následuje zákrok policie, ale když to vytrhnete z kontextu, tak je těžké

na to reagovat,“ pravil policejní prezident. „Já se chci v tomto ohledu

zastat policistů,“ zdůraznil.

Jednoznačně odmítl, že by incident u Národního muzea policisté

vyprovokovali. „Je to úplný nesmysl. To ani chronologicky nebylo

možné,“ řekl. „Ti lidé šli k Národnímu muzeu s tím, že chtějí násilně

proniknout dovnitř a strhnout ukrajinskou vlajku,“ připomínal

jedním dechem. „Policie je tady od toho, aby se těmto projevům

násilí snažila zabránit,“ řekl jasně policejní prezident.

„Ono také bylo vidět, že tam vyšel jeden příslušník oblečený v civilu,

ale který byl řádně označen páskou a ten řekl: ‚došlo tady

k protiprávnímu jednání, zajistěte tuto osobu'. Policisté to udělali a

pak se vrátili do původního postavení,“ upozorňoval policejní

prezident.

„Policie ČR si moc dobře uvědomuje, že tu platí Listina základních

práv a svobod s články 17 a 19 s právem shromažďovacím a tak nese v

prvé řadě odpovědnost svolavatel akce, pak orgány obce a teprve

potom policie. Ale pokud dochází k protiprávnímu jednání, no tak

policie musí zakročit,“ pokračoval host OVM.

„My jsme v souvislosti s tím shromážděním zajistili 20 lidí a v sedmi

případech už jsme zahájili úkony v trestním řízení. A pokud se

bavíme o napadeném ukrajinském vozu, jen proto, že mělo

ukrajinskou SPZ, tak tam jsme už zahájili tři úkony v trestním

řízení,“ upozorňoval policejní prezident.

A hned pokračoval.
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„Jestli někdo říká, že je podpora ukrajinských uprchlíků vyšší, než

podpora českých občan, tak ať si to říká, byť já s tím nesouhlasím. Ale

pokud už schvaluje ruskou agresi na Ukrajině a tamní válečné

zločiny, no tak policie už musí zakročit,“ zdůraznil host v pořadu.

Pár slov poznamenal také na konto děkana VŠE Miroslava Ševčíka.

„Ono se ukazuje, že Miroslav Ševčík, děkan Národohospodářské

fakulty VŠE, lhal, když tvrdil, že jen šel náhodou kolem akce. Záběry

ukazují, že Ševčík byl účastníkem té demonstrace a pak se spolu

s dalšími lidmi vydal k Národnímu muzeu,“ uvedl Moravec a pustil

záznam, z kterého je patrné, že Ševčík se na demonstraci opravdu

pohyboval a není to tak, že šel jen tak náhodou kolem.

Vondrášek zdůraznil, že odmítá hodnotit chování Miroslava Ševčíka.

Jen v obecné rovině připomněl, že nedaleko Národního muzea je

jedna z policejních služeben, na kterou mohl Miroslav Ševčík dojít a

oznámit, že policie podle jeho názoru nejednala v souladu se

zákonem. „Ale nic takového se nestalo,“ podotkl Vondrášek.

Než se rozloučil s diváky, konstatoval, že lidé mají jasně dané právo

scházet se a protestovat proti čemu chtějí, ale pokud při tom chtějí

blokovat vládní budovy, tak podle Vondráška bude policie jednat tak,

aby těmto institucím zajistila možnost fungovat.

Policisté prý budou v obecné rovině zajišťovat bezpečnost tak, jak

jsou na to občané zvyklí. Strážci zákona to podle Vondráška zvládají i

navzdory tomu, že mají podstav asi tisíc míst. A pokud se teď policie

potýká s odchody lidí, kteří sloužili od počátku 90. let 20. století, tak

je podle Vondráška třeba sehnat další finanční prostředky pro policii,

aby zde bylo možné vytvořit motivační program ke vstupu do řad

policistů.

V roce 2022 měli podle policejního prezidenta policisté opravdu

hodně práce. Z covidu se Česko téměř plynule přesunulo k řešení

uprchlické krize vyvolané válkou na Ukrajině. Do toho bylo třeba

ohlídat troje volby – senátní, komunální a prezidentské, ale k tomu
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všemu tady ještě byla ostraha česko-slovenských hranic a české

předsednictví v EU. „To je něco, co byste si nevymyslel na deset let.

My jsme to stihli za rok,“ upozorňoval Vondrášek.

Psali jsme:

Poslanec Kolář vyzývá Ševčíka: Směšné, ať se

začne chovat jako chlap

„Už neplaťte.“ Po Václaváku a Pavlovi Holec

rozjel ostrou akci

Provokatér na Václaváku. „Policie věděla.“

Neudělali nic

Ministr Baxa: Ukrajinská vlajka na Národním

muzeu zůstane

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v

jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

123 - 4175230287/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Poslanec-Kolar-vyzyva-Sevcika-Smesne-at-se-zacne-chovat-jako-chlap-732523
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Poslanec-Kolar-vyzyva-Sevcika-Smesne-at-se-zacne-chovat-jako-chlap-732523
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Uz-neplatte-Po-Vaclavaku-a-Pavlovi-Holec-rozjel-ostrou-akci-732211
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Uz-neplatte-Po-Vaclavaku-a-Pavlovi-Holec-rozjel-ostrou-akci-732211
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Provokater-na-Vaclavaku-Policie-vedela-Neudelali-nic-732135
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Provokater-na-Vaclavaku-Policie-vedela-Neudelali-nic-732135
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Ministr-Baxa-Ukrajinska-vlajka-na-Narodnim-muzeu-zustane-731824
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Ministr-Baxa-Ukrajinska-vlajka-na-Narodnim-muzeu-zustane-731824


5/6

Redakci PL můžete podpořit i zakoupením

předplatného. Předplatitelům nezobrazujeme

reklamy.

Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav

vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 
Jste čtenář a chcete komunikovat se svými

zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.

reklama

Článek obsahuje štítky

ČT , demonstrace , násilí , OVM , policie , Rusko , Ševčík , Ukrajina ,

válka , Národní muzeum , Vondrášek , válka na Ukrajině

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí

z jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných

důvodů mohou vypouštět zcela, nebo částečně nepravdivé

(zavádějící) informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK

několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL

pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

válka na Ukrajině

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí

z jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných

důvodů mohou vypouštět zcela, nebo částečně nepravdivé

(zavádějící) informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK

několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL

pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

https://www.parlamentnilisty.cz/predplatne
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C4%8CT
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/demonstrace
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/n%C3%A1sil%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/OVM
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/policie
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Rusko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0ev%C4%8D%C3%ADk
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/N%C3%A1rodn%C3%AD%20muzeum
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Vondr%C3%A1%C5%A1ek
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
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Bc. Marcel Kolaja byl položen dotaz

Jak vysvětlíte, že hlasujete v rozporu s českou vládou, kterou
tvoří i Piráti?

Jste třeba pro zákaz spalovacíh motorů, normu Euro 7... Myslíte tak,

že vláda jedná v rozporu s tím, co je pro lidi dobré?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 50

Další články z rubriky

13:55 Fiala nebude jásat. V živém přenosu se do sebe pustili dva koaliční
poslanci. Důvod zásadní

Ve druhé hodině Partie na CNN Prima News se střetli poslanci Jan

Skopeček (ODS), Josef Bernard (STAN…
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